
Lopategík ez zuen espero bigarren izatea

Bertsolari

Berehala ohartu naiz

eeun samura miela»
uzkitze erraz nagusitu zen Zumarragan

Lan bikaina egin gabe,
azkar antzeman zion

Euzkitzek

Cartela erraz lor zezakeela.

Telleria, Loidisaletxe

bere inaila eman

zuelako neurri handi

gatean. Berak espero ez

ere,

Cartel zuzena lortu zuen

Lopategik, saio

egin ondoren.

I.ELLAKURIAGA / ZUMARRAGA

Zailtasun handirik 'gabe na-

zenEuzkitze igandean Zu-

egin zen saioan. Sail-

poltsikoan seguru ikusten

“azuen ere, doinu berri bat atera

Jahi izan zuen kartzelako gaian.
Tapiak egindako doinu

P°lita kaleratu ziien eta berarekin

bertso onenak bota

bai. Oraindik beste bat atera

ere iragarri zigun.
EgUNKARIA.— Zer iritzi duzu
°rokorreanZumarragako saioaz?

A.11 /ZUMARRAGA

Igandean Zumarragan egin-
saioa ez zen maila onekoa

Horren adierazle.da, bi le-

alde batera utzita, ez zela

atera final-aurrekoetan

den inor. Eta printzipioz
leuden horretarako hauta-

Olaso, Telleria eta Loidi-

saletxe esate baterako. Baina

Vz Lopategi sailkatu zen guz-
l' tn aurretik, eta Euzkitzeren
5tzetik. Gernikarrak saio oreka-
tlla egin zuen orokorrean, akats

''abarmenik gabe.

XABIER EUZKITZE.— Ez dut USte

oso maila ónekoa ere izan denik,

batipat berez puntan ibili beharko

luketen batzuk ez direlako ibili,
Olasok ez du bererik eman, Te-

lleriak ere ez, ezta Loidisaletxek

ere.

EGUNKARIA. — Ñola ikusi duzu

zeure burua saioan zehar?

EUZKITZE.— Hasieran batere

kontzentraziorik gabe hasi naiz

lanean, lehenbizi zortziko han-

dian jarri digun gaia ere ez dut

behar bezala entzun, baina bere-

halaxe konturatu naiz egun sa-

mur samarra nuela eta ez nuela

arazo handirik izango. Neure bu-

rua nahiko suelto ikusi dut.

EGUNKARIA.— Kartzelako gaian
zerbait arriskatu duzu?

EUZKITZE.— Ez, zenbaitek pen-

tsatuko du behar handiegirik ga-

be hasi naizela florituratan. Dena

den, banuen gogoa doinu hau

plazaratzeko, Joseba Tapiak
egindako doinua da eta neure bu-

rua suelto eta konfiantzaz ikusi

dudanez, pentsatu dut ‘ba, beha-

rrik ez daukat baina, ba, aurrera’.

EGUNKARIA.— Gaur doinu berri

bat erabili duzu. Beste doinu be-

Bera gustora zegoen saioaren

amaieran, «nahiko trankil ibili

naiz eta nahiko konforme geratu
naiz neure saioaz. Ez nuen pen-

tsatzen bigarrena izango nintze-

nik, baina hórrela ipini naute eta

pozik nago orain», adierazi zion

EGUNKARiAri saioaren amaieran.

Orain Eibar eta Bilboko fi-

nal-aurrekoetan jarri beharko di-

tu ahalegin guztiak: «Orain ñire

asmoa erridikulorik ez egitea da,

zeren saio gogorrak dirá eta na-

hiko estu ibiliko naiz».

Final-aurrekoetan puntu bakar

batez ez da egongo Loidisaletxe.

Ç iri niiinla

7 ümarragako saioan gertatua ikusirik,
>§aitz egiten zait bertsosaioari berari buruz

'daztea. Saio kaxkarra izan baitzen, batetik,

oso. Euzkitzek nekerik batere ga-

atera zuen lehen postua, berak dakien be-

esaldiak josiz, harrigarriro, baina arris-

gabe. Gero ere izango da horretarako

beharra. Aritzek saio erregularra
lfi zuen, eta horixe aski izan zitzaion sail-

segurtatzeko. Azken batean, talderik

gertatu zen Zumarragakoa, oro-

-4r
’ bi bertsolari bakarrik sailkatu baitziren.

r r

Zergatik, orduan, halako jendetza Beloki

pilotaleku apainean? Joxe Mari Gabiria lagun
eta lankide ohiak albotik egin zidan komen-

tarioa: «Hemen bazegok bertso saio batean

sekula santan ikusterik usteko eznuen herriko

jendea». Bertatik ezezik, kanpotik ere jende
mordoa gerturatu zen Zumarragara. Mila eta

bostehun lagunentzat zegoen pilotalekua
egokitua. Mila eta zazpirehun sartu ornen zen.

Beste ehunen bat, sartu eziník etxera itzuli

ornen zen. Frontoiaren teilatu hegaletako lei-

hoetatik, berriz, gazte mordo bat égon zen
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rririk plazaratzeko asmorik ba-

daukazu?

EUZKITZE.— Bai, baliteke. Bes-

teren bat ere badaukat eta bali-

teke. Ikusiko da.

EGUNKARIA.— Gaurko gaiak zer

iruditu zaizkizu?

EUZKITZE.— Oso onak. Oro har

oso onak iruditu zaizkit eta gai
jartzen aritu den taldeari zorio-

nak eman nahi nizkioke.

EGUNKARIA.— Aurrera begira

Puntúen arabera azkena sailkatu

den Juan Mari Lopezengandik
puntu bakar batera geratu da.

«Azkenean horixe dapena, puntu
bakar batengatik final-aurrekoe-

tatik kanpo geratzea; baina gaur
ez naiz gustora aritu, nerbioso eta

nahiko lotuta», adierazi zigun
errezildarrak.

Berak baino puntu gutxiago
lortu zituzten TelleriaetaOlasok.

Telleriak azken agurrean berak

egindako saioaren laburpenean
bota zuen bezala, argi zegoen

gruarik ez zuela beharko puntuak
eramateko. Olaso aiarrak, berriz,

BERTSOZALE: tasuna ala keria?

KULTURA

Erraztasun handi/. nagusitu zen Euzkitze Zumarragako saioan. E.KOCH

zer asmo izango duzu?

EUZKITZE.— Pausoz pauso joan
beharra dago. Lehen esan dut iru-

dimenez Urolako tren zahar har-

tan sartu nahi nukeela eta Eibar-

tik zehar, Bilbotik bama, Belo-

dromora deskarrilatu gabe iritsi.

Lehen helburua behintzat hori li-

tzateke, finalera iristea gehiegi
sufritu gabe eta behin liara iritsi-

ko banintz, ba beno, arriskatzeko

prest egongo nintzateke.

hasieran antzeman zuén igandea
ez zela bere eguna, «gaizki hasi

naiz, zortziko nagusian hanka-

luze bat egin dut, gaia ere ez zen

ñire gustokoa. Lan polita egitea
zen gaurko ñire asmoa, baina ha-

siera horrek asko markatu dit

hortik aurrera egin dudana».

Estitxu Arozenak igandean ar-

gitaratutako elkarrizketan adie-

razten ziguna, txapelketak ez

duela mugatzen bertsolari baten

maila, bete egin zenbere kasuan.

«Hemendik aurrera aita anima-

tuko dut, eta pozik gainera»,
adierazi zuen saioaren amaieran.

JOXERRA GARZIA

saio osoan, ez dakit oso ondo begira ala en-

tzuten.

Pozgarri izan liteke guzti hori zenbaiten-

tzat. Bertsozaletasuna goraka doan seinale

garbia. Ez dut nik ezetzik esango. Baina ohiz-

ko bertsozale benetakoez gainerako jendea
zer déla eta joan ote zen herenegun Zumarra-

gara? Bertso giroan gozatu bathartu asmotan,

ala laurdenetako azken saioaren morboaren

usainean?

Izan ere, bertsolaritzaren loraldi harrigarri
honetan ere oro ez baita urre.

Asteartea,

1993k0 azaroak 23
m

Y&mm

AIMDOIMI AIZPURUA
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■ Zein da Zumarragako saio honi

buruz duzun iritzia?

Ñire ustez nahiko saio kaskarra

izan da, bertso onak izan dirá

baino orokorrean nahiko kaska-

rra. Beharbada gazte dexente ze-

goelako eta gazteek, nerbioak

jotaedo, ez dutelako maila eman.

■ Epaimahaiak hartutako eraba-

kiarekin konforme geratu al za-

ra?

■ Euzkitzerena nahiko garbi ze-

goela usté dut eta geró bigarrene-
tik laugarrenera ez nuen garbi
ikusten zein izango ziren. Beno,
Telleria espero bezala ez déla

aritu bai, ni ere konturatu naiz

potoren bat egin duela etaez déla

batere zentratutaibili. Baina egia
esan Sasiain zortzigarren izatea,
niri behintzat, ez zait batere ondo

iruditu.

■ Txapelketa jarraitzen ari zara?

Bai, jarraitu bai. GaurkOa izan

da ikusi dudan lehen zuzeneko

saioa, baina bai, jarraitu dut.

Gainera, Murua lehengusu txikia

dut eta Gernikañ saio on hura

egin zuenetik gehixeago orain-

dik. Finalera ere joango naiz.

■ Noiztik zara zu bertsozale?

Gure aitonaren aldetik beti

entzun izan ditugu bertsoak

etxean, eta baita abestu ere. Gero

Gabirian bertan, nik usté dut ber-

tsoohitura handia dagoela, urtero

festak bertso saio batekin hasten

ditugu, gainera bertsolari gazteen

txapelketa ere egiten da.

■ Eta bertsoak botatzen al ditu-

zu?

Bai, dexentetan, gehienbatafa-

ri on baten ondoren, sagardote-
gietako giro horretan eta koadri-

lako festa giro horretan aritzen
naiz bertsotan. Askotan kotxean

bakarka noala ere jartzen naiz

horretara.

■ Faboritorik ba al daukazu aur-

tengo Txapelketa irabazteko?

ii Murua oso ondo dabil aurten

eta faboritoen artean bera jarriko
nuke nik, bihotzez behintzat.

Txapelketatik kanpo, beharbada,

Peñagarikanoren freskotasuna

asko eskertzen dut. Faborito bat

jartzen ez naiz ausartzen, hor ba-

daude bost edo sei oso batera eta

edozeinek irabaz dezake.


